
Mevrouw Hilde Kaspers stelt een mondelinge vraag betreffende de mogelijkheid tot nieuwe 
sportinfrastructuur in Diest.  

  

Mevrouw Hilde Kaspers zegt dat op vrijdag 22 november Vlaams minister van Sport Philippe 
Muyters via een persbericht bekendmaakte dat hij 10 miljoen euro beschikbaar stelt voor 
nieuwbouw- of renovatieprojecten van grootschalige sportinfrastructuur zoals o.a. zwembaden. Het 
gaat om projecten die de draagkracht van één gemeente overstijgen. Voorwaarde is dan ook dat 
verschillende lokale besturen en/of de provincie nauw met elkaar samenwerken en mee participeren 
in het project. Het Vlaamse Gewest financiert alvast 30%. De provincies krijgen daarbij expliciet de 
regierol toegewezen.  

Ze citeert uit het persbericht van minister Muyters van 22 november 2013: “Elk van deze overheden 
kan een projectaanvraag indienen, op voorwaarde dat ze samenwerken met andere besturen of met 
bijvoorbeeld een school, een club of sportfederatie. De rol van regisseur is weggelegd voor de 
provinciebesturen: zij moeten hun provincie screenen op de behoefte naar nieuwe sportfaciliteiten.”  

De N-VA-fractie van Diest heeft het stadsbestuur van Diest hierover al gepolst tijdens de laatste 
gemeenteraad van 25 november 2013 en zij beloofde om dit verder te onderzoeken. Intussen lijkt 
het stadsbestuur van Scherpenheuvel-Zichem de sluiting van zijn zwembad “De Beumkes” te 
overwegen. Dat biedt kansen voor een eventuele samenwerking. Meer nog, het maakt een renovatie 
en uitbreiding van het zwembad in Diest nog meer noodzakelijk omdat er bij een eventuele sluiting 
van het zwembad in Scherpenheuvel-Zichem, nog meer mensen in Diest zullen komen zwemmen.  

De N-VA-fractie in deze provincieraad roept de deputatie van Vlaams-Brabant, gezien haar regierol, 
op om dringend werk te maken van dit project en samen met de gemeentebesturen het nodige 
overleg te plegen en zelf een deel van de middelen vrij te maken om aldus een sterke 
projectaanvraag in te dienen. Als al deze besturen een deel van de middelen bij elkaar leggen, dan 
kunnen er, met een realistisch budget, belangrijke en nuttige projecten worden gerealiseerd. 

In deze context stelt ze volgende vragen:  

- Is de deputatie bereid om zo snel mogelijk haar regierol op te nemen en overleg op te starten met 
het stadsbestuur van Diest alsook met dat van Scherpenheuvel-Zichem en eventuele andere 
buurgemeenten? Zo ja, welke initiatieven zal de deputatie vervolgens concreet nemen om dit project 
in de steigers te zetten?  

- Is de deputatie bereid om zelf ook een deel van de noodzakelijke financiële middelen vrij te maken 
om mee te investeren in het zwembad van Diest? Zo ja, welk budget wil de deputatie hiervoor 
vrijmaken?  
 

Mevrouw Jiroflée, gedeputeerde antwoordt dat de deputatie bereid is om een regierol op te nemen 
zoals dat in het verleden ook al gebeurde voor gelijkaardige vragen rond zwembaden.  

Wat de tweede vraag betreft daalden de subsidies voor het ‘sport voor allen-beleid’ van zo’n 225.000 
euro naar 66.000 euro per jaar. Door de verevening verschuiven er daarnaast jaarlijks zo’n 600.000 
euro van de provinciale sportmiddelen naar Vlaanderen. Zelfs wanneer er rekening wordt gehouden 
met taken die niet meer uitgevoerd moeten worden, is er sprake van een onterechte transfer van 
500.000 euro per jaar, of 2.500.000 euro voor de rest van de legislatuur. In andere provincies 
manifesteert zich een gelijkaardig fenomeen waardoor we kunnen besluiten dat de provincies de 
oproep voor sportinfrastructuur van minister Muyters financieren. Zijn oproep valt dan ook niet 
zomaar vlak voor de verkiezingen.  



Hoewel de sportwerking zeer zwaar getroffen wordt door de financiële verevening, werd in de 
meerjarenplanning een bedrag van 200.000 euro per jaar voor sportinfrastructuur voorzien. Bij de 
keuze van de projecten zal daarom omzichtig te werk worden gegaan. Door de budgettaire beperking 
zullen enkel unieke en echt bovenlokale projecten, waarin de provincie een meerwaarde heeft, 
hiervoor in aanmerking komen.  

Ze zegt dat de problematiek van de zwembaden haar zeker bekend is. Zowel in onze provincie, alsook 
elders in het land, zijn verschillende zwembaden met sluiting bedreigd. Ze denkt niet dat de schaarse 
middelen voor bovenlokale sportinfrastructuur hiervoor zullen worden ingezet vermits er in dit geval 
bezwaarlijk kan gesproken worden over van unieke projecten.  

Ze stelt dat er zich daarnaast nog een ander probleem stelt: meer nog dan infrastructuur betekent de 
exploitatie van zwembaden voor gemeenten een financiële strop. De gemeenten hebben hiervoor de 
centen niet meer. Wanneer de gemeenten dan voor die algemene problemen aankloppen bij 
minister Muyters, worden ze met een kluitje in het riet gestuurd. Dit terwijl de Vlaamse Regering 
haar begroting in evenwicht heeft gebracht door een aanslag op het provinciefonds.  

  

Mevrouw Kaspers gaat niet akkoord met het antwoord maar neemt er akte van.  
  


